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  Rýchlostná cesta od hranice s Poľskom až po Lipníky je strate-
gickou investíciou. Vláda premiéra Roberta Fica o tom rozhodla v 
uplynulú stredu 13. novembra na návrh ministra dopravy Jozefa 
Ráža a my sme o tom už na našich stránkach písali pred týždňom.
Dnes sa na pripravovanú výstavbu rýchlostnej cesty R4 pozrie-
me bližšie. 

Rýchlostná cesta R4 pod drobnohľadom - čo ukázala štúdia, čo hovoria analytici?

  Realizáciou investičného projektu sa zabezpečí výstavba projektu Rýchlostná 
cesta R4 štátna hranica SR/PR - Lipníky, ktorá prechádza cez katastrálne 
územia Lipníky, Čelovce, Chmeľov, Pušovce, Kračúnovce, Lúčka, Giraltovce, 
Lužany pri Topli, Brezov, Matovce, Soboš, Valkovce, Okrúhle, Radoma, Šariš-
ský Štiavnik, Beňadikovce, Rakovčík, Mestisko, Stročín, Svidník, Ladomirová, 
Krajné Čierno, Hunkovce, Krajná Poľana, Nižný Komárnik, Vyšný Komárnik.   
  Zahŕňa výstavbu nového úseku rýchlostnej cesty, ktorý bude slúžiť na 
zvýšenie plynulosti a bezpečnosti dopravy, ako aj na zlepšenie životného 
prostredia pre obyvateľov. Rýchlostná cesta R4 je plánovaná v trase dopln-
kového východného koridoru „Rzeszów - Vyšný Komárnik - Prešov - Košice 
- Milhosť - Miškovec“ siete európskych multimodálnych dopravných koridorov.

HLAVNÉ PARAMETRE
  Hlavným účelom rýchlostnej cesty R4, je v zmysle koncepcie rozvoja cestných 
komunikácií naplniť hlavný intenzifi kačný zámer, ktorým je vybudovanie novej 
vysokokapacitnej, rýchlej, bezpečnej a plynulej cesty s vysokým technickým 
a prevádzkovým komfortom pre zabezpečenie súčasných i výhľadových 
dopravných nárokov z pohľadu prevažne tranzitnej automobilovej dopravy 
v riešenom území. Cesta zabezpečí vylúčenie ťažkej nákladnej dopravy a 
ostatnej tranzitnej dopravy z priľahlých obcí. 
  Navrhovaná investícia zahŕňa úsek s dĺžkou úsekov trasy 55,047 kilometrov. 
Cesta je plánovaná v kategórii R 24,5/100. Zahŕňa 4 mimoúrovňové križovat-
ky - Giraltovce, Stročín, Svidník juh a Vyšný Komárnik, 66 mostov na R4, 12 
mostov nad R4 a 7 mostov mimo R4, 3 ekodukty, 2 odpočívadlá - Giraltovce, 
Ladomirová, 18,147 kilometrov protihlukových stien a jednu preložku, resp. 
úpravu miestnej komunikácie v dĺžke 0,548 km. Bude vybudovaných 12 
prístupových ciest s celkovou dĺžkou 4,617 km. Na rýchlostnej ceste bude 
vybudovaných 19,5 km múrov, z toho 10,060 km oporných a 9,440 km zárub-
ných. Strategické územie tvoria pozemky s rozlohou 2 728 704 m² . Rozloha 
pozemkov dočasného a ročného záberu je 272 870 m².

Z HODNOTENIA ANALYTIKOV
  Plánovanú výstavbu rýchlostnej cesty R4 podľa aktualizovanej štúdie realizo-
vateľnosti posudzoval Útvar hodnoty za peniaze Ministerstva fi nancií. Štúdia 
rýchlostnej cesty R4 štátna hranica s Poľskom - Kapušany v dĺžke 59 km (úsek 
Kapušany - Lipníky už bol medzi strategické investície zaradený skôr - pozn. 

red.) hovorí o nákladoch 1,9 - 2,1 miliardy eur s DPH. Forma fi nancovania 
nateraz nie je známa, ale podľa štúdie je reálnou možnosťou fi nancovanie cez 
verejno-súkromné partnerstvo (PPP). Štúdia odporúča dokončenie najpotreb-
nejšieho úseku Lipníky - Kapušany do roku 2032. Ostatné úseky môžu byť 
podľa štúdie postavené naraz alebo postupne podľa ich priority do roku 2050.

PRIORITOU LEN JEDEN ÚSEK?
  Projekt má riešiť dopravný 
problém na ceste I/21 spôsobený 
tranzitom ťažkých nákladných 
vozidiel cez intravilány miest 
a obcí. V roku 2050 predpo-
kladá štúdia na úseku Lipníky 
- Kapušany 25 tisíc áut denne 
a na zvyšných úsekoch 8 - 13 
tisíc, čo je o 30-60 % viac ako 
dnes. Väčšina sa má presunúť 
z cesty I/21 na novú R4. Štúdia 
posudzovala základný variant a 
optimalizovaný variant s rovna-
kým trasovaním a technickým 
riešením. 
  Varianty sa od seba odlišujú 
iba v počte križovatiek. Národná 
diaľničná spoločnosť popri aktualizácii štúdie paralelne pripravovala vyššie 
stupne dokumentácie pre štyri pruhy. Zámer projektu je opodstatnený z dôvodu 
splnenia medzinárodných záväzkov a riešenia problému s prejazdom ťažkých 
nákladných vozidiel cez mestá a obce. Technické riešenie najvyťaženejšieho 
úseku Lipníky - Kapušany je primerané a jeho realizácia by mala byť prioritou. 
Na iných úsekoch je podľa Útvaru hodnoty za peniaze Ministerstva fi nancií 
potrebné odkloniť ťažké nákladné vozidlá z intravilánu na nové úseky ciest. 
  Pomer prínosov a nákladov je na hrane spoločenskej návratnosti. Skutočné 
prínosy projektu môžu byť nižšie v prípade poklesu emisií nákladných vozidiel 
v horizonte 50 rokov a ak sa nepotvrdí optimistická prognóza presunu 95- 98 
% vozidiel na novú spoplatnenú cestu.

STAČILI BY LEN OBCHVATY?
  Analytici Ministerstva fi nancií navyše tvrdia, že navrhované riešenie je výrazne 
štedrejšie ako si vyžaduje výhľadový objem dopravy. Dôvodom sú plánované 
štyri pruhy aj tam, kde ich kapacita násobne prekračuje dopravné intenzity. 
Na 40 % trasy je cesta v stúpaní rozšírená až na 5 pruhov. Takéto riešenie 
výrazne presahuje požiadavky technických noriem a predpisov. 
  Útvar hodnoty za peniaze Ministerstva fi nancií tvrdí, že náklady projektu je 
možné znížiť zmenami technických parametrov. Na nadväzujúcej rýchlostnej 
ceste S19 v Poľsku s intenzitami vyššími o 40 až 100 % sa optimalizovalo 
štvorpruhové riešenie, znížila sa rýchlosť na 100-110 km/h a vypustil sa 
odstavný pás. Výsledkom sú o 30 až 50 % nižšie náklady na km v dnešných 
cenách ako na R4. Analytici preto tvrdia aj to, že inou alternatívou môže byť 
kapacitne adekvátna dvoj- až trojpruhová rýchlostná cesta alebo nová cesta 
I. triedy s obchvatmi obcí na menej vyťaženom úseku št. hranica - Lipníky. 
Tým je možné dosiahnuť úsporu približne 700 - 900 miliónov eur (35 - 42 %). 
Odporúčajú preto prioritne realizovať najpotrebnejší úsek Lipníky - Kapušany. 
Na ostatných úsekoch navrhujú znížiť náklady na základe zosúladenia kapacity 
cesty s výhľadovými intenzitami dopravy.
  Nechajme teraz analýzu Útvaru hodnoty za peniaze Ministerstva fi nancií 
bokom, keďže po zaradení R4-ky medzi strategické investície sa na ňu 
neprihliada.
  V štúdii Národnej diaľničnej spoločnosti sa spomína možnosť realizovať 
projekt rýchlostnej cesty R4 cez verejno-súkromné partnerstvo (PPP) s oča-
kávaným začiatkom súťaže v roku 2025 alebo 2026.

AKTUÁLNY STAV PRÍPRAV
  Štúdia člení plánovanú rýchlostnú cestu R4 št. hranica s Poľskom - Kapušany 
na nasledujúcich 5 úsekov: Št. hranica PL (Vyšný Komárnik) - Svidník juh, Svid-
ník juh - Stročín, Stročín - Giraltovce, Giraltovce - Lipníky, Lipníky - Kapušany.
Príprava projektu rýchlostnej cesty R4 začala v roku 1994, kedy bola vypra-
covaná technicko-plánovacia štúdia celého severo-južného prepojenia od 
hranice s Poľskom k hranici s Maďarskom. 
  Postupne od roku 2004 prebiehalo posúdenie vplyvov na životné prostredie 
(EIA) a príprava vyšších stupňov dokumentácie. V rokoch 2007 až 2010 
prebehla výstavba obchvatu Svidníka na úseku št. hranica PL - Kapušany, 
ktorý je na tejto časti R4 dnes ako jediný v prevádzke. 
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Rýchlostná cesta R4 pod drobnohľadom - čo ukázala štúdia, čo hovoria analytici?
Štúdia uskutočniteľnosti z roku 2014 slúžila ako východisko pre ďalšiu prípravu 
projektu. V súčasnosti disponujú úseky Lipníky - Kapušany a Ladomirová 
- Hunkovce platným územným rozhodnutím. Projekt má platné záverečné 
stanovisko EIA, ako posledný ho získal úsek Svidník - Kapušany v marci 2018.

BEZ ŠTYROCH KRIŽOVATIEK?
  V štúdii boli posudzované dva varianty s rovnakým trasovaním a technickými 
parametrami, ktoré sa líšia len v počte križovatiek. Variant 1 bol navrhnutý 
ako plnoprofi lový variant s štyrmi pruhmi v trase, ktorú zadefi novala pôvodná 
štúdia z roku 2014. 
  Variant 2 (tzv. modrý variant) v aktualizácii štúdie vznikol optimalizáciou 
Variantu 1 prostredníctvom vypustenia križovatiek Okrúhle, Kuková, Svidník 
Sever, Hunkovce. Variant 2 tak má o 40 % menej mimoúrovňových križova-
tiek ako Variant 1, vďaka čomu sú investičné náklady Variantu 2 o približne 
10 % nižšie. 
  Vypustenie križovatiek vo Variante 2 je spojené aj s miernymi úpravami výš-

kového a smerového vedenia cesty. Podľa štúdie je väčší počet križovatiek 
výhodou Variantu 1 z hľadiska etapizácie výstavby, keďže umožňuje priebežne 
otvárať viac čiastkových úsekov po ich dokončení. 
  Vzhľadom na nižšie náklady a porovnateľné výsledky v dopravnej obsluž-
nosti má Variant 2 vyššiu spoločenskú návratnosť. Pri realizácii Variantu 2 
štúdia uvažuje s posunom začiatku výstavby o 2 roky, zdôvodňuje to väčšou 
časovou náročnosťou prípravy projektovej dokumentácie, keďže existujúca 
dokumentácia bola projektovaná v súlade s Variantom 1.

AKO JE TO V POĽSKU?
  Pokračovaním rýchlostnej cesty R4 je na poľskej strane rýchlostná cesta 
S19, ktorá je taktiež súčasťou koridoru Via Carpatia. V súčasnosti prebieha 
príprava a výstavba úseku cesty S19, ktorý bude viesť od Rzeszówa (200 
tis. obyvateľov) cez Krosno (44 tis. obyv.), Duklu (2 tis. obyv.) až k štátnej 
hranici so Slovenskom. Severná časť tohto úseku, ktorá je v blízkosti väč-
ších aglomerácií, je pripravovaná v bežnom šírkovom štandarde rýchlostnej 
cesty s odstavnými pruhmi a viacerými tunelmi, aj keď s mierne zníženou 
rýchlosťou 110 km/h oproti štandardnej rýchlosti 120 km/h na cestách triedy 
S. S klesajúcou intenzitou sa na ďalších úsekoch postupne racionalizujú aj 
parametre cesty. Posledné prihraničné úseky Miejsce Piastowe - Dukla (10,1 
km) a Dukla - Barwinek (18,2 km) sú projektované bez odstavného pruhu len 
s odstavnými ostrovčekmi každé 2 km a na nižšiu rýchlosť 100 km/h. Počet 
áut je pritom na úseku Miejsce Piastowe - Dukla takmer dvojnásobný (16 tis. 
vozidiel v roku 2055) ako prognóza pre plánovanú R4 št. hranica s Poľskom 
- Lipníky. 
  Napriek podobnému terénu, v akom je plánovaná cesta R4, sa vďaka úpra-
vám technického riešenia darí na ceste S19 udržať náklady na km o 30 - 50 
% nižšie ako v prípade štvorpruhových variantov R4. A čo je najdôležitejšie, 
Poliaci na všetkých svojich úsekoch rýchlostnej cesty v pohraničí so Sloven-
skom pracujú. Naši predstavitelia konkrétne termíny súvisiace s rýchlostnou 
cestou R4 nehovoria. Spomínajú sa rôzne varianty a podľa viacerých zdrojov 
sa dá údajne počítať s tým, že celá R4-ka by mohla byť hotová do roku 2032. 
Či to tak bude, je však otázne... 

(ps)

  Nielen nový generálny riaditeľ Slovenského národného múzea, 
ale aj štátny tajomník Ministerstva kultúry navštívili v uplynulých 
dňoch Svidník a konkrétne SNM - Múzeum ukrajinskej kultúry.

Nový generálny riaditeľ a štátny tajomník vo svidníckom múzeu 

  Ako nás informoval jeho riaditeľ Jaroslav Džoganík, nielen s ním, ale aj so 
všetkými zamestnancami múzea sa stretol nový generálny riaditeľ Slovenské-
ho národného múzea v Bratislave Anton Bittner. Svidnícke Múzeum ukrajinskej 
kultúry je jedným z viacerých múzeí po celom Slovensku, ktoré spadajú pod 
Slovenské národ-
né múzeum so 
sídlom v Bratisla-
ve. 
  Nový riaditeľ oce-
nil činnosť a akti-
vity svidníckeho 
múzea, spoluprá-
cu so zahraničím 
a zdôraznil potre-

bu dôslednej realizácie 
nevyhnutných konsolidač-
ných opatrení v nasledujú-
cich troch rokoch. 
  So zamestnancami a 
riaditeľom Jaroslavom Džo-
ganíkom sa Anton Bittner 
stretol po tom, čo si obzrel 
centrálnu expozíciu SNM - 
Múzea ukrajinskej kultúry 
na svidníckej pešej zóne.

  Štátny tajomník Ministerstva kultúry Mário Maruška zavítal na pracovnú 
návštevu. SNM - Múzea ukrajinskej kultúry vo Svidníku v pondelok 18. no-
vembra. Prezrel si všetky tri expozície - kultúrno-historickú, umeleckohistorickú 
i národopisnú. Pozitívne sa vyjadril k práci svidníckych múzejníkov, zvlášť v 
skanzene vyzdvihol príkladnú starostlivosť o drevenú ľudovú architektúru aj 
celý areál. S riaditeľom múzea Jaroslavom Džoganíkom posúdili možnosti 
čo najrýchlejšej celkovej obnovy kaštieľa, v ktorom sídli Galéria Dezidera 
Millyho.                                                                                                      (ps) 
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   Územný spolok Slovenského Červeného kríža vo Svidníku 
každoročne oceňuje mnohonásobných darcov krvi. Podujatie sa 
striedavo koná vo Svidníku, v Stropkove alebo v Giraltovciach. 
   Tento rok sa slávnostné oceňovanie mnohonásobných darcov krvi konalo 
v piatok 22. novembra v Dome kultúry vo Svidníku. Mnohonásobní darci si 

prevzali Janského 
plakety a dvaja aj 
medailu profesora 
Jána Kňazovic-
kého. 
   Oceňovanie 
darcov krvi nie je 
vo svete bežné, 
je skôr zriedka-
vé. Len pár kra-
jín systematicky 
oceňuje pravidel-
ných darcov krvi, 
napríklad Česká 
republ ika,  Ra-

kúsko, Holandsko a Slovenská republika. Slovenský Červený kríž oceňuje 
pravidelných darcov krvi od roku 1960. 
   Slovenský Červený kríž oceňuje za bezpríspevkové darovanie krvi pla-
ketami profesora MUDr. Jana Janského a medailou profesora MUDr. Jána 
Kňazovického. Ján Janský bol český neurológ a psychiater (1873-1921), ktorý 
ako jeden z prvých popísal rozdelenie krvi do štyroch krvných skupín. Tento 
objav vznikol len ako vedľajších produkt jeho výskumnej činnosti, v ktorej sa 
venoval súvislosti medzi duševnými poruchami a zrážanlivosťou krvi. Zároveň 
Ján Janský bol veľkým propagátorom darcovstva krvi. 
   K darcom krvi sa prihovorila primátorka mesta Svidník Marcela Ivančová. 
„Jediným darovaním zachráni darca krvi 3 ľudské ži-
voty - čo je 321 zachránených ľudí, a ak by všetci mali 
iba 10 odberov - 3 210 ľudí, ktorým ste dali šancu na 
život - navyše, diamantová plaketa je 80 odberov, a to 
by bolo jedno mesto ... 
   Územný spolok SČK Svidník má 1 427 bezpríspevko-
vých darcov krvi. Chcela som tým zdôrazniť, že každá 
pomoc, v tomto prípade každá kvapka pomoci je dôleži-

tá a keď sa zráta, znásobí a umocní dejú sa veľké veci. Vy, milí darcovia robíte 
veľké veci. O to 
viac, že hovorí-
me o darovaní, 
bez nároku na 
odmenu a ho-
voríme o krvi... 
   Každý z nás 
má svojich 5 
litrov a podľa 
lekárov je to 
najdôležitejší 
orgán v tele... 
darujete to, bez 
čoho  by  s te 
sami nemohli 
e x i s t o v a ť . . . 
V š e t c i  b e z -
p r í s p e v k o v í 
darcovia krvi 
doslova dávajú 
kus seba, aby 
pomohli iným a 
to sa peniazmi 
oceniť nedá. 
P r e t o  V á m 
všetkým, ktorí 
ste aj tento rok 
boli ocenení, 
patrí naša vďa-
ka a uznanie,“ 
povedala primátorka mesta Svidník Marcela Ivančová a pokračovala týmito 

slovami: „Dnešná slávnosť je iba malou odme-
nou za Váš šľachetný čin, ktorý ste mnohokrát 
zopakovali, nech už je dôvod akýkoľvek. Dobrý 
pocit, že som pomohla hoci neznámemu člove-
ku či pomoc blízkemu človeku, o ktorom viem 
že tú pomoc potrebuje. To vôbec nie je dôleži-
té... Ste záchrancami... a prosím buďte nimi aj 
naďalej. V mene svojom, ako primátorky mesta 

Ocenili mnohonásobných darcov krvi, prevzali si Janského plakety i Kňazovického medaily 
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   Vyzerá to tak, že téma zámeru vedenia PSK optimalizovať sieť 
stredných škôl v Prešovskom kraji opäť ožíva. Krajskí poslanci o 
tom síce defi nitívne budú rozhodovať až vo februári, no diskusie 
sú aktuálne stále. 
   V uplynulý štvrtok sa na Úrade PSK 
konalo stretnutie krajských poslancov 
s vedúcim Odboru školstva PSK 
Jánom Furmanom, kde po prvýkrát 
ofi ciálne podrobnejšie diskutovali o 
návrhu optimalizácie stredného škol-
stva v Prešovskom kraji. 
   Na sociálnej sieti o tom informoval 
krajský poslanec za okres Svidník 
Ján Vook. 
   „Keďže sa nás, Svidníčanov, táto 

optimalizácia bytostne týka, opako-
vane som poukázal na nezmyselnosť 
spájania svidníckeho gymnázia s 
obchodnou akadémiou a základnou 
školou. Dôrazne som odprezento-
val všetky argumenty v prospech 
zachovania svidníckeho gymnázia 
v jeho súčasnej podobe. Vynaložím 
maximálne úsilie, aby sa tento návrh 
týkajúci sa svidníckeho gymnázia 
vôbec nedostal na hlasovanie do Za-

stupiteľstva PSK,“ zdôraznil Ján 
Vook a podľa dostupných infor-
mácií na spomínanom stretnutí 
boli aj jeho poslaneckí kolegovia 
za okres Svidník Ján Hirčko a 
Michal Iľkanin. Na ich adresu 
Ján Vook na Facebooku napísal: 
   „Verím, že sa k tejto veci 
rovnako postavia aj moji dvaja 
kolegovia, ktorí sa síce počas 
stretnutia nijako nevyjadrili a 
možno aj na túto situáciu na-
zerajú inak, no verím, že ako 
správni lokalpatrioti budú hájiť 
záujmy našich občanov.“ 

(ps)

Ján Vook opakovanie odmieta spájanie svidníckeho Gymnázia DH so Spojenou školou

   Bronzovú plaketu profesora Jána 
Janského získali: Jozef Smoliga 
(Miňovce), Martina Haková (Svidník), 
Adrián Slivovič (Svidník), Martina Maliňáková (Stropkov), Ján Renčko (Brezni-
ca), Erik Belina (Stropkov), Denisa Palidrabová (Stropkov), Kornélia Cocuľová 
(Vyšný Mirošov), Adam Fedorkovič (Nižná Olšava), Viera Harčariková (Svid-
ník), Filip Savčák (Vyšný Mirošov), Matúš Bilančík (Svidník), Vladimír Pasnišin 
(Ladomirová), Róbert Bzdiľ (Stropkov), Viliam Hic (Duplín), Jaroslav Čabala 
(Stropkov), Radovan Remeta (Lužany pri Topli), Drahoslav Hojda (Svidník), 
Zdenko Varga (Nižná Polianka), Jozef Mihaľ (Kapišová), Ivana Zelizňáková 
(Svidník), Peter Škovran (Varechovce), Peter Gibeľ (Svidník), Dominika 
Čečková (Lomné), Katarína Panová (Stropkov), Lenka Vaňková (Krajné 
Čierno), Kristína Gonosová (Radoma), Ľuboš Zajaroš (Kolbovce), Tobias Kost 
(Svidník), Marián Kost (Svidník), Miroslav Korecká (Breznica), Anna Petrisko-
vá (Stropkov), Jana Kľoceková (Stropkov), Tibor Kubička (Stropkov), Miloš 
Cipka (Varechovce), Marián Matkobiš (Radoma), Slávka Vajdová (Kalnište), 
Dávid Glogovský (Svidník), Tobiáš Tkáč (Svidník), Matej Fedoreňko (Svidník), 
Ivan Pecuch (Havaj), Róbert Kaňuk (Svidník), Marián Sidlár (Svidník), Ivana 
Demjanová (Stropkov), Jana Lopatová (Stropkov), Vladimír Gondek (Baňa), 
Tomáš Piňko (Svidník), Edita Lukáčová (Stropkov), Jana Mašlejová (Vyšná 
Olšava), Mária Birošová (Stropkov), Marek Hic (Šarišský Štiavnik), Michal 
Štochmal (Stropkov), Jozef Dovičák (Stropkov), Helena Kapcalová (Havranec), 
Ivan Gibej (Svidník), Dana Stolariková (Stropkov), Gabriela Cimbaľáková 
(Vyškovce), Matúš Očipka (Stropkov), Stanislav Magera (Svidník), Ľuboslav 
Hmurčík (Stropkov), Igor Zribko (Svidník), Ján Feckanin (Staškovce), Ľubomír 
Varga (Nižný Komárnik), Miroslav Bandurič (Stropkov), Ján Mihaľ (Svidník), 
Miloš Demský (Svidník), Miloš Mačoško (Bukovce).

   Striebornú plaketu profesora Jána 
Janského získali: Juraj Štochmaľ 
(Stropkov), Michal Biľ (Stropkov), 

Marek Matkoviš (Radoma), Vladimír Kasander (Stropkov), Adriána Gočová 
(Breznica), Ingrida Drabová (Svidník), Michal Kimák (Šarišský Štiavnik), Ľuboš 
Sahajda (Stropkov), Martin Štefanisko (Stropkov), Rudolf Gajdoš (Svidník), 
Lenka Bučková (Svidník), Monika Bičejová (Stropkov), Mikuláš Maťaš (Giral-
tovce), Jana Gombitová (Turany nad Ondavou), Andrej Vook (Svidník), Mária 
Bogdanová (Vydraň), Ľuboš Petráš (Vislava), Michal Vanca (Ladomirová), 
Štefan Sabolčík (Kalnište), Matúš Kozák (Havaj), Marek Mašlej (Mestisko), 
Silvia Hicová (Duplín), Ján Kavuľa (Nižná Polianka), Andrej Franko (Giral-
tovce), Marián Čurilla (Stropkov), Slavka Simčáková (Svidník), Ján Fedák 
(Ladomirová), Pavol Piršč (Svidník), Ján Polončák (Baňa), Ľudmila Gajdošová 
(Breznica), Jozef Barilla (Vyšný Orlík), Peter Sipľák (Svidník), Andrej Motýľ 
(Šarišské Čierne), Patrik Fajak (Duplín), Michal Homza (Ladomirová), Ľuboš 
Angelovič (Stropkov), Marek Pytliak (Svidník).
   Zlatú plaketu profesora Jána Janského získali: Jozef Rozdilský (Vyšná 
Jedľová), Marta Slivková (Stropkov), Lucia Rodáková (Svidnička), Alena 
Beľaková (Stropkov), Michal Čisár (Svidník), Kristína Tchirová (Svidník), 
Viktória Hamarčáková (Korejovce), Martin Gula (Svidník), Ľuboslav Čakurda 
(Tisinec), Viliam Vašuta (Ladomirová), Matúš Mňahončák (Ladomirová), Peter 
Makara (Nižná Jedľová). 
   Diamantovú plaketu profesora Jána Janského získali: Jozef Špirňák 
(Miňovce), Miloš Hnat (Dobroslava), Jozef Manduľa (Svidník), Juraj Čečko 
(Lomné).
   Kňazovického medailou tento rok boli tento rok ocenení Ján Hlavinka 
(Giraltovce) a Vladimír Perháč (Cernina). 

Kto a akú plaketu získal?

Ocenili mnohonásobných darcov krvi, prevzali si Janského plakety i Kňazovického medaily 
Svidník Vám vyslovujem naše ďakujem.“ 
   Okrem svidníckej primátorky s krátkym pozdravom vystúpil aj 
primátor Giraltoviec Pavol Tchurík, či predseda Územnej rady SČK 
pre okresy Svidník a Stropkov Gabriel Kleban, ale aj riaditeľ Územ-
ného spolku SČK pre okresy Svidník a Stropkov Slavomír Sakalik 
či riaditeľ Nemocnice Penta Hospitals Svidník Marek Pytliak. Na 
slávnosti nechýbal ani primátor Stropkova Ondrej Brendza, či pred-
nostka Mestského úradu v Giraltovciach Katarína Šimková, členovia 
Územnej rady SČK so sídlom vo Svidníku a ďalší. 
Bronzovú Janského plaketu získajú ženy za 10 a muži takisto za 

10 odberov. Striebornú 
Janského plaketa získa-
vajú ženy za 20 odberov 
a muži takisto za 20 od-
berov. Zlatú Janského 
plaketu získavajú ženy 
za 30 odberov a muži za 
40 odberov. Diamantovú 
Janského plaketu získa-
vajú ženy za 60 odberov 

a muži za 80 odberov. Kňa-
zovického medailou ocenia 
ženy za 80 odberov a mužov 
za 100 odberov. V kultúrnom 
programe vystúpil Detský 
folklórny súbor Makovička, 
ktorý pôsobí pri Podduklian-
skom osvetovom stredisku 
vo Svidníku. 

(pn) 
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  Eduard Paňko zo Stropkova hráva šach odmalička. Šach bol 
vždy prítomný v jeho rodine. Hrával ho nielen jeho otec, ale aj 
dedo a pradedo. Práve pradedo sa naučil hrávať šach počas 
prvej svetovej vojny v zajatí a tak to potom išlo z generácie na 
generáciu. Zaujímavé je, že 22 ročný študent Eduard Paňko hráva 
aj japonský šach - šógi a nedávno v Japonsku získal v tejto hre 
skvelé umiestnenie. Z Tokia si priniesol striebro.       

Eduard Paňko zo Stropkova na Svetovom turnaji v šógi v japonskom Tokiu 
„Šach mám rád lebo formuje logické a strategické myslenie“

  Ako sme už spomínali Eduard Paňko má 22 rokov a pochádza zo Stropkova, 
kde absolvoval základnú ško-
lu, gymnázium a momentálne 
študuje učiteľstvo matematiky 
a fyziky v Bratislave. Veľmi rád 
číta knihy rôznych žánrov, no 
jeho najväčšou záľubou bol 
vždy šach, a teraz po novom 
už aj ten japonský. Rád si však 
chodí aj zabehať na „vybalan-
covanie“ mentálnych aktivít aj 
nejakou fyzickou aktivitou. 
  „Šach bol vždy prítomný 
v našej rodine. Môj otec 
hráva stále šach aktívne, 
môj dedko takisto hrával 
šach a môj pradedko sa 
naučil hrať šach, keď bol 

v zajatí počas prvej svetovej 
vojny. Moje prvé spomienky 
na súťažný šach sú z turnaja 
škôlkarov, kde sa mi podarilo 
skončiť tretí a vyhrať ma-
lých plastových dinosaurov. 
Odvtedy môj súťaživý duch 
neutíchol a stále rád navšte-
vujem rôzne šachové turnaje 
po celom Slovensku. Šach 
mám rád lebo formuje logické 
a strategické myslenie a pocit 
víťazstva potom, ako sa mi 
podarí prechytračiť súpera je 

A tak striebro z B turnaja putuje na Slovensko...

Pekná momentka od japonskej žurnalistky Kanon Seto počas predsta-
vovania sa všetkých hráčov. Uprene som rozmýšľal čo povedať. Keď 
došiel čas na samotnú reč, tak sa mi podarilo niekoľko ľudí rozosmiať a 
na konci som dostal jeden z väčších potleskov, ktoré v ten deň zazneli, 
takže som predturnajový večierok úspešne zvládol...

na nezaplatenie,“ ozrejmil Eduard Paňko. 
  Povedzme však, že Eduard Paňko nehráva len ten klasický šach, ale ako 
sa hovorí „pričuchol“ aj k 
japonskému šachu - šógi.   
  „Existenciu japonské-
ho šachu som registro-
val už na základnej ško-
le, avšak bolo to vtedy 
iba ako zaujímavý fakt, 
a ani som sa neobťažo-
val zistiť niečo viac, či 
naučiť sa pravidlá. Na 
strednej škole som opäť 
na to náhodou narazil 
a začal som si o tom 
niečo pozerať. 
  Avšak ako náhle som 

Štvrťfi nále: Robert Bakaze - Eduard Paňko
  Bola to už šiesta partia tohto dňa, a ja som už cítil, že mi dochádzajú 
sily. Súper zvolil veľmi neštandardnú stratégiu a ťahal veľmi rýchlo. 
V otvorení som stratil veľa času, no veril som si, že ak vyvrátim toto 
zvláštne otvorenie, tak v strednej hre nájdem nejakú taktiku. Síce s tro-
chu väčšími komplikáciami, ale partia mala podobný priebeh ako prvá 
v pavúkovi. Po partii nám profesionálna šógi hráčka, ktorá pozorovala 
tento zápas ukázala rôzne zaujímavé idey.

Eduard Paňko a najlepší hráč 
šógi na svete...

Navštívil najväčší obchod 
s elektronikou na svete
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Eduard Paňko zo Stropkova na Svetovom turnaji v šógi v japonskom Tokiu 
zistil, že turnaje sú iba v Bratislave, tak môj súťaživý duch vyhasol a 
nechal som to tak. Napokon na vysokej škole som raz zaregistroval, že o 
dva týždne bude turnaj v japonskom šachu, a tak som si povedal, že sa 
naučím pravidlá a daný turnaj navštívim. Na turnaji som stretol ďalších 
hráčov šógi a zistil, že sa stretávajú raz do týždňa a hrajú medzi sebou, 
tak som sa ku nim pridal, aby som sa ďalej zlepšoval,“ objasnil svoje 
začiatku v hre japonského šachu Eduard Paňko. 
  Nikdy by však sám nepovedal, že to v hre japonského šachu dotiahne tak 
ďaleko. Dosiahol totiž mimoriadny výsledok. Ako jediný totiž reprezentoval 
Slovensko v Tokiu na Svetovom turnaji v šógi - japonskom šachu, kde v B-
-turnaji získal skvelé 2. miesto! 
  „Mesto bolo krásne. Ak by som nebol študent a mal viac fi nancií, tak 
by som si rád predĺžil pobyt aj na niekoľko mesiacov. Japonsko je veľmi 
technologicky vyspelá krajina, avšak je tam aj množstvo parkov, ktoré 
priam kričia pokojom. To málo čo som videl ma len utvrdilo v tom, že 
by som sa tu raz chcel vrátiť,“ dodal Eduard Paňko a prezradil nám aj 
ďalšie plány v šógi. 
  „Moje ašpirácie v šógi do budúcna sú jednoduché. Keďže tento turnaj 
sa koná každé tri roky, tak by som rád opäť vyhral slovenskú kvalifi káciu 
a vrátil sa silnejší s cieľom zabodovať v turnaji A. Najbližší prestížnejší 
turnaj ma čaká toto leto, a to Majstrovstvá Európy. Stále budem len vy-
zývateľom, ktorý hrá šógi iba niečo cez rok, preto ma čaká veľa tréningu 
pred sebou,“ uzavrel Eduard Paňko.

(ks, foto: archív Eduard Paňko, Kanon Seto)

  Nikdy by som nepovedal, že po roku hrania šógi to dotiahnem tak ďa-
leko. Carlos bol na tom podobne. Mali sme dobrý pokec pred partiou, 
ako to chodí, keď kamaráti hrajú proti sebe na nejakom prestížnom 
turnaji. Pred partiou spadla slovenská vlajočka a smiali sme sa, že to 
je predzvesť zápasu.
  Avšak, keď samotné fi nále začalo, sranda išla bokom a sústredenie 
dosahovalo maximum. Po otvorení som získal veľmi veľkú prevahu a 
súper aj našiel plán za mňa ako by som mal vyhrať, no ja som však 
zvolil pomalší plán a dal súperovi šancu na protiútok. Partia trvala dlhšie 
ako fi nále A, a keď sme boli obaja v časovej tiesni ja som bol ten, čo 
sa zlomil ako prvý.

  Zaujímavý moment z odletu domov. Príjemné prekvapenie bolo, keď 
som si našiel svoje miesto v lietadle. Vedľa seba som našiel sedieť 
francúzskeho reprezentanta Huwarta. Dali sme sa do reči a dlhá cesta 
lietadlom zbehla rýchlejšie.

Semifi nále: Richard Bjerke - Eduard Paňko
  Dostal som sa medzi šťastlivcov, ktorý mali tú česť hrať hlavný turnaj aj 
ďalší deň. Partia nezačala dobre, nakoľko som v otvorení prehodil ťahy 
a súper získal nepríjemný útok. Celú partiu som sa bránil, a aj keď som 
sa dostal do časovej tiesne, tak som nachádzal silné obranné ťahy, nad 
ktorými súper len krútil hlavou. Keďže súper počas svojho neústavného 
útoku obetoval nejaké fi gúrky, tak na konci keď sa mi podarilo ubrániť 
poslednú hrozbu, tak som mal dosť materiálu na dotiahnutie partie do 
úspešného konca.

  Lukáš Dubec končí na poste riaditeľa Technických služieb 
mesta Svidník. Informovala o tom primátorka mesta Svidník 
Marcela Ivančová. 

Lukáš Dubec končí na poste riaditeľa Technických služieb mesta Svidník 

  „Riaditeľ Lukáš Dubec priniesol za svoje roky pôsobenia na TSMS 
mnoho zmien, mnoho zlepšení, mnoho nápadov, mnoho ťažkých a 
efektívnych rozhodnutí. Prijala som jeho rozhodnutie posunúť sa vo 
svojom profesnom živote ďalej a prajem mu len to najlepšie,“ skonšta-
tovala primátorka mesta Svidník Marcela Ivančová. 
  Lukáš Dubec bol prijatý vo výberovom konaní po verejnom vypočutí. 
  „Podarilo sa nám postaviť zimný štadión, ktorý TSMS prevádzkuje. Pán 
riaditeľ prijal výzvu a zobral pod krídla TSMS Pohrebné služby, zrekon-
štruoval budovu TSMS z externých zdrojov, urobili sme veľké zmeny v 
odpadovom hospodárstve, dopĺňame vozový park TSMS, realizuje nové 
postupy vo výsadbách a tvorbe verejnej zelene... Je toho tak veľa, že by 
som ešte dlho menovala, ale podstatné je napísať, že zmeny robia iba 
odvážni a rozhľadení ľudia,“ dodala Marcela Ivančová. Pracovná pozícia 
riaditeľa Technických služieb mesta Svidník sa uvoľní k 1. februáru 2025.

(pn, foto: mesto Svidník)



26. november 2024Podduklianske novinky 8Spravodajstvo 

  Poistenci Sociálnej poisťovne si vo viacerých životných situ-
áciách v budúcom roku polepšia. V roku 2025 budú po splnení 
zákonných podmienok dostávať zo Sociálnej poisťovne vyššie 
maximálne sumy štyroch druhov nemocenských dávok: nemo-
censké, materské, tehotenské a ošetrovné. 

Sociálna poisťovňa bude v roku 2025 vyplácať vyššie maximálne 
sumy dávok nemocenské, materské, tehotenské a ošetrovné

  Vyplýva to z každoročného zvýšenia všeobecného vymeriavacieho základu, 
z ktorého sa odvíja výška poistného na nemocenského poistenie a na základe 
ktorého rastie aj maximálny denný vymeriavací základ, z ktorého sa nemo-
censké dávky vypočítavajú. Ak dôvod na poskytnutie nemocenskej dávky 
vznikne v období od 1. januára do 31. decembra 2025, denný vymeriavací 
základ, pravdepodobný denný vymeriavací základ a úhrn denných vymeria-
vacích základov alebo pravdepodobných denných vymeriavacích základov 
nesmú byť vyššie ako 94,0274 eura. Ak dôvod na poskytnutie nemocenskej 
dávky vznikne v období od 1. januára do 31. decembra 2025, pravdepodobný 
denný vymeriavací základ určený z minimálneho vymeriavacieho základu na 
platenie poistného je 23,8334 eura. 

Maximálna výška dávky nemocenské
  Znamená to, že ak sa poistenec stane dočasne práceneschopným v roku 
2025, maximálna výška jeho nemocenského na deň bude predstavovať sumu 
51,71507000 eura. Pri 30-dňovom kalendárnom mesiaci tak Sociálna pois-
ťovňa vyplatí poistencom nemocenské maximálne vo výške 1 551,50 eura a 
pri 31-dňovom kalendárnom mesiaci to bude 1 603,20 eura.

Maximálna výška dávky materské
  Maximálne denné materské dosiahne hodnotu 70,52055000 eura. Znamená 
to, že materské bude Sociálna poisťovňa vyplácať maximálne vo výške 2 

115,70 eura mesačne pri 30-dňovom mesiaci alebo 2 186,20 eura mesačne 
pri 31-dňovom mesiaci.

Maximálna výška dávky tehotenské
  Podobne vzrastie aj maximálna výška dávky tehotenské. Jej maximálna 
denná suma bude predstavovať 14,10411000 eura, to znamená, že budúce 
mamičky dostanú najviac 423,20 eura mesačne pri 30-dňovom kalendárnom 
mesiaci, resp. 437,30 eura mesačne pri 31-dňovom kalendárnom mesiaci.

Maximálna výška dávky ošetrovné
  Maximálne denné ošetrovné v roku 2025 predstavuje sumu 51,71507000 
eura. Dávka ošetrovné, ktorú Sociálna poisťovňa podľa zákona vypláca najviac 
za 14 dní, tak dosiahne maximálnu výšku 724,10 eura. 
Pri dlhodobom ošetrovnom, ktoré môže Sociálna poisťovňa po splnení zá-
konných podmienok vyplácať najviac 90 dní, bude jeho maximálna výška 1 
551,50 eura mesačne pri 30-dňovom kalendárnom mesiaci), resp. 1 603,20 
eura mesačne (pri 31 kalendárnom mesiaci).
  Štatistické údaje o nemocenských dávkach nájdete na webovej stránke So-
ciálnej poisťovne. Rovnako aj prehľad maximálnych súm dávok nemocenské, 
materské, tehotenské a ošetrovné stále platných pre rok 2024 nájdete na 
webe poisťovne - www.socpoist.sk 

(socpoist)

    SMÚTOČNÉ OZNÁMENIE
S hlbokým žiaľom a smútkom oznamujeme, 

že nás 18. novembra 2024 
vo veku 66 rokov navždy opustil

Ing. PETER KRIVKA

  Ďakujeme všetkým príbuzným, známym, priate-
ľom, susedom, otcovi duchovného, že ho sprevá-
dzali na pohrebnom obrade, za prejavy sústrasti a 
kvetinové dary.

  S úctou a vďakou smútiaca rodina

  Od malých k najväčším alebo namiesto veľkých ešte väčšie. 
Mestá čoraz častejšie vysádzajú nové stromy podľa špecifi ckých 
kritérií. Začali tak robiť aj vo Svidníku.

Medzi novými stromami v uliciach Svidníka aj majestátne platany javorolisté 

  „Také veľké stromčeky sme ešte nesadili,“ komentoval pracovník Technic-
kých služieb mesta Svidník Jozef Ferkanin najnovšiu dodávku sadeníc stromov 
a riaditeľ Lukáš Du-
bec ju okomentoval 
tiež. „Stromy majú 
výšku 6 a pol až 7 
metrov, priemer 
30 centimetrov, 
ten vek je niekde 
okolo trinástich až 
pätnástich rokov.“ 
  Vo Svidníku takto 
postupne zavá-
dzajú do výsadby 
stromov novinky a poriadok. „Stromy, aj tie väčšie, majú nezastupiteľné 
miesto aj v mestách. Ide o to, že už musíme trošku viac rozmýšľať o 
tom, aký typ, ako ďaleko posadiť, akým spôsobom, a podobne, čiže už 
je to trošku komplikovanejšie, ako to bolo v minulosti,“ ozrejmil riaditeľ 
Technických služieb mesta Svidník Lukáč Dubec.
  Nové stromy podľa mesta Svidník obohatia verejné priestranstvá a prispejú 
k zlepšeniu životného prostredia. „Medzi novými prírastkami nájdeme 
krásne a rôznorodé druhy ako Kiku Shidare, Royal Purple, Forest Flame, 
Kanzan a mnoho ďalších. Tieto stromy nielenže zlepšia vzhľad mesta, 
ale aj pomôžu zadržiavať vodu a znižovať prašnosť. Veríme, že ich vý-
sadba prispeje k ešte krajšiemu a zdravšiemu prostrediu pre všetkých 
obyvateľov. Náhradná výsadba  v tomto roku je v počte 30 kusov. 
Stromčeky sa vysádzali aj na Ul. Festivalovej, kde za pomoci pracovní-
kov Komunitného centra si deti vyrobili kartičky s menami a následne 
zasadili stromčeky. Týmto si ich zároveň „adoptovali“ a budú sa o ne 
starať a chrániť si ich,“ skonštatovalo mesto na Facebooku.
  Napríklad platany javorolisté nahradili ihličnany, ktoré dlhodobo poškodzoval 
lykožrút.  „Platan je naozaj majestátny strom, ale zas prináša viacero 
benefi tov oproti nejakým iným stromom alebo ihličnanom, čiže vyberali 

sme taký kultivar, ktorý zná-
ša zasolenie, znáša vietor, 
znáša dlhšie obdobie sucha, 
čiže to sú presne také tie 
stromy do miest,“ vysvetlil 
Lukáš Dubec s tým, že dote-
rajších päť platanov v uliciach 
Svidníka teraz doplnili šiestimi 
pri amfiteátri, kde vytvoria 
menší park. 
  Mimochodom, voľba týchto 
stromov má svoje nielen prak-
tické či ekologické dôvody, 
ale tak trochu aj netradičné 
pozadie. „Nám ten vzor kôry 
na platane pripomína vojen-
ské maskovanie a Svidník 
proste je spätý s vojenskou 
históriou,“ doplnil ešte šéf 
svidníckych Technických slu-
žieb. 

 (ps)
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  Úspešný vstup do novej sezóny majú za sebou členovia šacho-
vého klubu Stropkov+Svidník. V seriáli Grand Prix Slovenska 
mládeže dosahujú vynikajúce výsledky mladí Svidníčania. 

ŠACH: Dosahujú vynikajúce výsledky

  Vo východoslovenskom rebríčku chlapcov do 8 rokov je najlepší 7-ročný 
Simon Pytliak. V ka-
tegórii chlapcov do 11 
rokov dominuje 9-ročný 
Šimon Krištof, ktorý je 
zároveň najúspešnej-
ším zo všetkých 240 
štartujúcich detí (obi-
dvaja ZŠ Karpatská 
Svidník). Cez víkend 
dokázal vyhrať turnaj 
jednotlivcov do 14 rokov 
v Prešove. V kategórii 
dievčat do 14 rokov 
je Mia Božiková na 6. 
mieste a Dorota Haniková tiež na 6. mieste do 11 rokov (obe CZŠ Svidník).
  V súťažiach osemčlenných družstiev má klub zastúpenie v prvej a druhej lige 

a dvojnásobné vo štvrtej lige päťčlenných družstiev, kde dostávajú príležitosť 
zahrať si súťažne mladí a noví hráči.                                                                                                                
  V 1. lige A-družstvo vyhralo obidva zápasy v Stropkove a v tabuľke je medzi 
najlepšou trojicou. Výborné výkony podali talentovaní mladíci 14-ročný Dawid 
Futyma a 15-ročný David Demjan. 
 ŠK Stropkov+Svidník A - TJ Zvolen 6:2       
  Svoje partie vyhrali Michal Verbovský, Dawid Futyma, Edo Paňko a Juraj 
Lažo, remizovali Patryk Mrozowski, Daniel Kopczyk, Eduard Paňko a Ra-
doslav Paňko.
 ŠK Stropkov+Svidník A - ŠK B.Bystrica 5:3     
  Zvíťazili Daniel Kopczyk, Marcel Presalovič, Dawid Futyma a David Demjan, 
remizovali Michal Verbovský a Eduard Paňko.
  V 2. lige B-družstvo ako nováčik súťaže získalo vo Svidníku cenné víťazstvo 
v 1. kole nad favoritom, v 2. kole nestačilo na vedúci tým súťaže v zostave s 
veľmajstrom a medzinárodnou majsterkou.                          
 ŠK Stropkov+Svidník B - JT Moldava 4,5:3,5               
 ŠK Stropkov+Svidník A - 1.ŠK Košice 1,5:6,5          
  Mimoriadny výsledok dosiahol 22-ročný Stropkovčan Eduard Paňko, ktorý 
ako jediný reprezentoval Slovensko v Tokiu na Svetovom turnaji v Shogi - 
japonskom šachu, kde v B-turnaji získal skvelé 2. miesto!

Juraj Lažo

  Týždenne prinášame informácie o epidemiologickej situácii 
vo výskyte akútnych respiračných ochorení a chrípky a chrípke 
podobných ochorení v okrese Svidník a Stropkov. V tomto aktu-
álnom vydaní informujeme o situácii za 46. kalendárny týždeň. 

  V priestoroch Podduklianskeho osvetového strediska vo Svid-
níku sa od 8. do 9. novembra uskutočnilo podnetné školenie pre 
záujemcov o oblasť folklóru. 

Metodika práce vo folklórnych kolektívoch 

  Vzdelávali sa vedúci a členovia folklórnych kolektívov, tanečníci, speváci, 
hudobníci a pedagógovia pôsobiaci na základných umeleckých školách. 
Zárukou kvality boli lektori, konkrétne Bernard Garaj, Katarína Babčáková 
a Róbert Sabol. 
  Piatok pozostával predovšetkým z prednáškových blokov zameraných na 
vývoj nástrojových zoskupení v tradičnej ľudovej hudbe, diskutovalo sa i o 
hudobno-štýlových znakoch piesňových typov funkčne viazaných na tanec.   
  V sobotňajšom programe sa lektori venovali štýlotvorným znakom tanečnej 
hudby, nechýbali ani praktické hudobné a tanečné ukážky. Herný štýl nášho 
regiónu odprezentovali malí muzikanti z DFS Makovička. Ich vystúpenie bolo 
príjemným spestrením ako pre účastníkov, tak aj pre lektorov, ktorí boli z ich 
výkonu nadšení. Nasledovala analýza pramenného materiálu a metodika vý-
učby viacerých typov tanca. Podujatie bolo ukončené Školou tanca, na ktorej 

si zatancovali účastníci školenia aj začiatočníci z radov laickej verejnosti, a 
to za sprievodu ĽH FS Makovica. 
  Vzdelávaciu aktivitu z verejných zdrojov podporil Fond na podporu umenia. 

(pos)

Najvyššia chorobnosť je medzi deťmi 

  V okrese Svidník bolo zaznamenaných 295 akútnych respiračných ocho-
rení, čo predstavuje chorobnosť 939,6/100 000 osôb v starostlivosti lekárov 
hlásiacich v tomto týždni, z toho chrípke podobné ochorenia neboli hlásené. 
Najvyššia vekovo špecifi cká chorobnosť 2830,2 /100 000 bola vo vekovej 
skupine 0-5 ročných. Boli hlásené 4 komplikácie. 
V porovnaní s predchádzajúcim kalendárnym týždňom sme zaznamenali 

vzostup chorobnosti na akútne respiračné ochorenia o 2,43%. V 46. kalen-
dárnom týždni boli hlásené 3 prípady ochorenia COVID-19.
V okrese Stropkov bolo zaznamenaných 212 akútnych respiračných (chorob-
nosť 1073,7/100 000 osôb) v starostlivosti lekárov hlásiacich v tomto týždni, z 
toho chrípke podobné ochorenia neboli hlásené. Najvyššia vekovo špecifi cká 
chorobnosť 2662,7/100 000 osôb bola vo vekovej skupine 15-19 ročných. V 
porovnaní s predchádzajúcim kalendárnym týždňom sme zaznamenali pokles 
chorobnosti na akútne respiračné ochorenia o 6,19 %.
  V 46. kalendárnom týždni nebolo hlásené ochorenie COVID-19. 
Informovala Ingrid Senajová z Oddelenia epidemiológie Regionálneho úradu 
verejného zdravotníctva so sídlom vo Svidníku.                                       (pn)

  Vyšetrovateľ Okresného riaditeľstva Policajného zboru vo Svidníku obvinil 
36 ročnú ženu a 16 ročného chlapca z trestného činu neoprávnené vyrobenie 
a používanie platobného prostriedku. 
  Pred vchodovými dverami obchodného domu na Ul.  Hviezdoslavovej v 
Stropkove, mladík našiel na zemi bankomatovú platobnú kartu, neskôr ju 
odovzdal 36 ročnej žene. Spoločne sa vybrali na nákup a platili nájdenou   
kartou. Uskutočnili ešte niekoľko nákupov, platieb.

(krpz)  

Platili ako svojou 
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  V utorok 12. novembra, na sviatok svätého mučeníka Jozafáta 
Kunceviča, spustila Prešovská archieparchia nový dizajn webu. 

  V Prešove sa 27. novembra uskutoční v poradí už 23. ročník 
slávnostného odovzdávania ocenení Srdce na dlani 2024. Toto 
podujatie organizuje Prešovské dobrovoľnícke centrum a toto 
oceňovanie je jedinečnou príležitosťou zachytiť príbehy vý-
nimočných ľudí, ktorých dobrovoľnícka práca nenápadne, no 
výrazne mení životy druhých a celé komunity.

Odovzdajú ocenenia Srdce na dlani, koho nominovali z nášho regiónu?

  Na tohtoročné oceňovanie dobrovoľníkov, dobrovoľníčok, inšpiratívnych 
príbehov a projektov Srdce na dlani 2024 v Prešovskom kraji organizátori 
obdržali neuveriteľných 55 nominácií. Najväčší počet nominácií prišiel z okresu 
Prešov - spolu 14. Nasledovalo 7 
nominácií z okresu Stará Ľubovňa 
a ďalšie nominácie prišli z okresov 
Bardejov, Humenné, Kežmarok, 
Levoča, Poprad, Sabinov, Strop-
kov a Vranov nad Topľou. 
  V kategórii dobrovoľník - dobro-
voľníčka sú je nominovaní Maroš 
Karala z Kapišovej a Lívia Gluso-
vá zo Stropkova. Maroš Karala už 
od roku 2022 navštevuje pacien-
tov nemocnice v rámci projektu 
Krajší deň. Svojím pozitívnym 
prístupom a nápadmi prináša 
radosť pacientom geriatrického, 
doliečovacieho a detského odde-

lenia a inšpiruje aj ďalších spolužiakov, 
aby sa pridali ako dobrovoľníci.
  Lívia Glusová, študentka Gymnázia 
v Stropkove, sa od roku 2023 venuje 
pacientom v nemocnici v Stropkove v 
rámci programu Krajší deň. Prináša im 
radosť, svojimi nápadmi spríjemňuje 
pobyt a motivuje aj svojich rovesníkov, 
aby sa pridali.
Jej spätná väzba inšpiruje aj samotný 
tím nemocnice.
V kategórii dobrovoľnícka skupina 
je nominovaný aj Projekt Srdcom 
dobrovoľník na CZŠ sv. Petra a Pavla 

v Stropkove, ktorý už tretí rok spája žiakov základnej školy, ktorí sa aktívne 
zapájajú do dobrovoľníckych aktivít. Pomáhajú pri rôznych akciách: spev pri 
školských svätých omšiach, účasť na verejných zbierkach ako Biela pastelka 
a Modrý gombík, organizácia podujatí ako Misijný koláč a Koľko lásky sa 
zmestí do krabice od topánok. Pomáhajú aj v Dome detí Božieho milosrden-

stva, kde pripravujú výrobky 
na mestské trhy či organizujú 
kultúrne programy pre senio-
rov. Vďaka ich entuziazmu 
sa tak rozvíjajú oni, aj okolitá 
komunita.
  V kategórii mimoriadne 
ocenenie sú nominovaní 
dobrovoľníci z Gymnázia v 
Stropkove, ktorí realizujú cha-
ritatívnu akciu Dobrokoláče 
pre dobrú vec, počas ktorej 
žiaci a rodičia tretíkrát spojili 
sily pre pomoc núdznym. V 
tomto roku sa im podarilo vy-

tvoriť koláčovú burzu, z ktorej 
výťažok venovali spolužiačke 
so zdravotnými problémami. 
Dobrokoláče tak nadviazali na 
predchádzajúce akcie zame-
rané na podporu rodín spolu-
žiakov v ťažkých situáciách a 
doteraz vyzbierali spolu takmer 
5 300 €.
  Rovnako v tejto kategórii 
mimoriadne ocenenie je no-
minovaná aj Mária Karašinská, 
riaditeľka CZŠ sv. Petra a 
Pavla v Stropkove. Stojí už 28 
rokov na čele školy a dlhodobo 

podporuje množstvo podujatí v mes-
te. Svoju energiu a fi nančnú pomoc 
venovala aktivitám, ktoré podporujú 
Dom detí Božieho milosrdenstva, 
zariadenie Nový Domov pre senio-
rov či program Krajší deň v miestnej 
nemocnici. Jej účasť a zapojenie v 
podujatiach ako vianočný benefi čný 
koncert „V Slovenskom Betleheme 
2023“ výrazne prispievajú ku komu-
nitnému duchu a zlepšeniu života 
miestnych obyvateľov.

(pn)

Prešovská gréckokatolícka archieparchia spustila nový dizajn webu

  Okrem úplne vynoveného grafi ckého spracovania, nová webová stránka 
ponúka napríklad aj rozsiahle spracovanú históriu Gréckokatolíckej cirkvi 
na území Slovenska, približuje 
osobnosti blahoslavených hiero-
mučeníkov Pavla Petra Gojdiča, 
Vasiľa Hopka a Metoda Domi-
nika Trčku, životopisy prešov-
ských biskupov (či už sídelných, 
ale aj pomocných biskupov a 
administrátorov eparchie) ale aj 
dopodrobna spracovaný sche-
matizmus jednotlivých farností.
  Webstránka ponúka aj bližšie 
informácie o Prešovskej grécko-
katolíckej metropolitnej cirkvi sui 

iuris na Slovensku o jej zákono-
darnom zbore - Rade hierarchov 
a jednotlivých komisiách pôsobia-
cich na metropolitnej úrovni.
  Ako oficiálny webový portál 
miestnej cirkvi zároveň prináša 
tlačové správy a fotografi e z cel-
kového diania nielen v jej sídle 
v Prešove, ale mapuje aj pasto-
ráciu v jednotlivých farnostiach, 
pútnických miestach, cirkevných 
školách či rôznych centrách zria-
dených v archieparchii.
  Novinkou je aj výber z viacerých 
videí, ktoré zahŕňajú duchovné príhovory metropolitu Jonáša a iných kňazov, 
či jednotlivé časti Gréckokatolíckeho magazínu z produkcie TV Logos.

Michal Pavlišinovič
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EXTRALIGA 
TJ Slávia Svidník - VK SLávia SPU Nitra 
2:3 (22, 16, -19, -16, -15)

Medziokresná súťaž družstiev

   TJ Slávia Svidník prehrala aj štvrtý domáci zápas v sezóne, keď 
Nitre podľahla 2:3. Domáci pritom v stretnutí viedli 2:0 na sety, ale 
Nitrania, ktorí sa do ligy vrátili po voľne v predošlom siedmom 
kole, následne stretnutie otočili vo svoj prospech.

   V 6. kole 5. stolnotenisovej ligy hranom v uplynulý piatok 22. 
novembra sa odohrali iba tri stretnutia, ďalšie dva pre chorobu 
boli odložené na neskôr. V šlágri kola Radoma vyhrala podľa 
výsledku nečakane hladko v Staškovciach s Áčkom, ale opak bol 
pravdou. Výsledok mohol byť kľudne aj opačný. Zápas ponúkol 
vynikajúci a napínavý stolný tenis, pri ktorom viac ako polovica 
setov končila skóre 11:9 a vyšším.    Zostava TJ Slávia Svidník: Vasičko 6, R. Vitko 4, M. Sopko ml. 17, Matu-

šovský 12, Bognár 21, Miščík 7, libero Dávid Hnát (Jurko 2, Damián Hnát 2, 
Malchev 0). Tréner: M. Vitko ml. Hráči zápasu: Martin Sopko ml. (TJ Slávia 
Svidník) - Martin Lajcha (VK Slávia SPU Nitra)
   Tréner Svidníčanov Marián Vitko ml. po zápase povedal: „Zápas, ktorý sme 
mali vyhrať 3:0, sme nezvládli v hlavách. Vlastnými hlúposťami sme súpera 
postavili na nohy.“
   Najbližšie sa volejbalisti Svidníka predstavia až 7. decembra v Myjave. (pn, svf) 

   V nasledujúcom kole bude určite 
šlágrom zápas Radomy s lužanským 
Béčkom.

Výsledky 6. kola: 
STMK Stropkov B Bokša - 

JMC Lužany D 
odložené 

TJ ŠM Staškovce A - 
TJ Radoma 

5:13 
B.: Gojdič 3,5, Harvilko 1,5 - J. Baran 
4,5, M. Baran 3,5, Hrušč 3, Michalič, 
Pavlišin 1.

JMC Lužany B - 
Brusnica 
odložené 

JMC Lužany C - 
TJ ŠM Staškovce B 

16:2 
B.: Rozkoš, S. Gdovin 4,5, Demo 4, 
Rejdovian 2, M. Gdovin 1 - Homza 1, 
Stránsky, Oleárnik 0,5.

ŠŠK Central Svidník C - 
ŠŠK Central Svidník B 

12:6 
B.: Kostelník, Kurečko 3,5, Leško 
2, Vasiľ, Olijár 1,5 - Štefanco 4, Vl. 
Vasilenko, Vil. Vasilenko 1.
   Nasledujúce 7. kolo sa hrá v piatok 
29. novembra a stretnú sa v ňom:
   ŠŠK Centrál Svidník D - STMK 
Stropkov B Bokša, TJ ŠM Staškovce 
B - ŠŠK Centrál Svidník C, Brusnica 
- JMC Lužany C, TJ Radoma - JMC 
Lužany B, JMC Lužany D - TJ ŠM 
Staškovce A.                               (ľp) 

TABUĽKA
1. TJ Radoma  6   5 0 1   82:26   16
2. JMC Lužany B  5   5 0 0   59:31   15
3. JMC Lužany C  6   4 0 2   65:43   14
4. TJ ŠM Staškovce A  5   4 0 1   57:33   13
5. ŠSK Central Svidník C  6   3 0 3   61:47   12
6. Brusnica  4   3 0 1   48:24   10
7. ŠŠK Central Svidník D  6   1 0 5   34:74     8
8. STMK Stropkov B Bokša  5   1 0 4   39:51     7
9. TJ ŠM Staškovce B  6   0 1 5   23:85     7
10. JMC Lužany D  5   0 1 4   18:72     6

   Miestna organizácia Slovenské-
ho rybárskeho zväzu vo Svidníku 
v mene 651 členov (501 dospelých 
členov) a (150 detí)  vyjadruje 
touto cestou poďakovanie mestu 
Svidník a poslancom Mestského 
zastupiteľstva vo Svidníku za po-
skytnutie dotácie v sume 500 eur 
v roku 2024.
   Tieto finančné prostriedky boli 
použité na zarybnenie rybárskych 
revírov miestnej organizácie Slo-
venského rybárskeho zväzu. 
   Ďakujeme za finančnú podporu 
a za spoluprácu.

Jozef Baslár, 
predseda MO SRZ 

a Ján Giňovský, 
tajomník MO SRZ 

vo Svidníku  

Svidnícki rybári 
ďakujú
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SVÄTÉ OMŠE, LITURGIE A ZHROMAŽDENIA  

BARNES, Jennifer Lynn: 
Posledný gambit. 
Bratislava, Ikar - Yoli 2024. 423 s.
  Avery Kylie Grambsová zdedila obrov-
ský majetok, čo z nej robí najbohatšiu 
tínedžerku na svete. Musí však vydržať 
ešte pár týždňov v sídle Hawthornovcov. 
Navyše novinári striehnu na každom kroku 
a tlak spojený s nadobudnutým bohat-
stvom narastá. S príchodom nečakaného 
návštevníka do sídla sa situácia ešte viac 
skomplikuje a v neistých časoch Avery 
nachádza oporu len v bratoch Hawthorno-
vcoch. Ich osudy sú navzájom prepojené 
spleťou tajomstiev. Je čoraz jasnejšie, že 
ak chcú vyhrať nad neznámym súperom, 
musia vyriešiť poslednú časť hádanky. 
Inak Avery stratí všetko bohatstvo, lásku 
a možno aj vlastný život.

TURNER, Tina (26.11.1939-24.5.2023)
  Bola švajčiarska speváčka amerického pôvodu, jedna z najpopulárnejších 
hudobných hviezd 80. rokov 20. storočia s charakteristickým zachrípnutým, 
ale silným hlasom.  Narodila sa v meste Brownsville v Tennessee. Od det-
stva spievala v kostolnom zbore gospely. Gospel jej otvoril cestu k rhythm 
and bluesu a k soulu.  Koncom päťdesiatych rokov odišla do St. Louis, kde 
spoznala hudobníka Ikea Turnera. Po svadbe jej Ike navrhol zmeniť si meno 
na umelecké Tina Turner. Po tejto zmene začali vystupovať ako Ike and Tina 
Turner Revue. Úspech mali hlavne v R&B hitparádach. Najúspešnejším rokom 
pre Tinu a Ikea bol rok 1971, kedy sa dostali do americkej hitparády Top 10. 
Extravagantný spôsob života Ike Turnera, jeho alkoholová a drogová závislosť 
a agresívne a brutálne správanie sa k Tine viedli v r. 1976 k ich rozvodu. Počas 
nasledujúcich ôsmich rokov spievala v kluboch a kasínach soulový repertoár. 
Triumfálne prerazila v roku 1984 ako rocková hviezda. Zmenila nielen svoj 
hudobný štýl, ale aj svoj skromný javiskový vzhľad na vzhľad megahviezdy. 
Roky 1984 až 1992 boli pre Tinu najúspešnejšie v celej kariére. Začiatkom 
roka 2013 sa vzdala amerického občianstva v prospech švajčiarskeho. 

ADAMOVIČ, Ivan (27.11.1967-)
  Je český publicista, novinár, kritik, spisovateľ a prekladateľ hlavne science 
fi ction literatúry. Bol jedným zo zakladateľov sci-fi  mesačníka Ikarie, v ktorom 
pôsobil od jeho vzniku v roku 1990 do roku 2007 ako redaktor zahraničnej 
prózy a publicistiky. Pre rôzne média píše kritiky literatúry, fi lmu a výtvarného 
umenia. Krátko pôsobil v komunikačnej a PR agentúre Ewing. Je držiteľom 
dvanástich Cien Akadémie Science fi ction, fantasy a hororu, z toho štyri krát 
ako najlepší science fi ction redaktor, trikrát za najlepší teoretický text roku a 
za dlhoročnú prácu pre žáner science fi ction. 

Manželka sa vráti ulietaná domov a hovorí manželovi:
- Tak teraz si ma už naozaj nahneval!

Hľadám ťa po všetkých krčmách 
a ty si tu pokojne umývaš riad.

RÍMSKOKATOLÍCKA FARNOSŤ SVIDNÍK 
   Utorok 26. novembra: 18.00 + Michal, Helena, Streda 27. novembra: 6.30 
ZBP Marta s rod., Štvrtok 28. novembra: 6.30 + Ján, Adorácia, 18.00 ZBP 
Vladimír, Božena, Piatok 29. novembra: 6.30 + Michal, Mária, Daniel, Gabriela, 
18.00 ZBP Pavlína, Sobota 30. novembra: 8.00 + Dušan, v Domove dôchodcov 
o 15.30 + Mária, v Nemocnici o 17.00 ZBP Katarína, Nedeľa 1. decembra: 
8.00 ZBP Katarína, Lenka, 10.30 ZBP Beáta s rod.

OZNAMY: 
   Nedeľa 1. decembra je prvou adventnou nedeľou. Pri svätých omšiach 
budeme požehnávať adventné vence a sviece. Začíname nové liturgické 
obdobie. Je to čas prípravy na slávnosť Narodenia Pána, čas nábožného a 
radostného očakávania. Ranné sv. omše budú rorátne. * Na budúcu nedeľu 
bude zbierka na charitu. * Stretnutie prvoprijímajúcich detí bude v utorok o 
17.00 na fare. O 18.00 bude sv. omša za účastí detí.      

GRÉCKOKATOLÍCKA FARNOSŤ SVIDNÍK - ZÁHRADNÁ
   Utorok 26. novembra: 17:00 + Ján Sluk, Streda 27. novembra: 17:00 Za 
zdravie a Božie požehnanie pre Marcela a Kristínu, Štvrtok 28. novembra: 
7:00 + Jozef, Helena, Mária, Štefan, Piatok 29. novembra: 17:00 + Helena, 
Peter, Miroslav, Mária, Štefan, Anna, Ján, Sobota 30. novembra: 7:00 + Anna, 
Nedeľa 1. decembra: 9:00 Za farnosť.

GRÉCKOKATOLÍCKA FARNOSŤ SVIDNÍK - MESTO
   Utorok 26. novembra: Posvätenie chrámu sv. veľkomučeníka Juraja: 12.00 
† Mária Rokošná, Anton, Anton (panychída v lit.), 17.00 Kláštor sestier Ba-
ziliánok, 18.00 † Jozef, Streda 27. novembra: 6.30 † Michal, Michal, Anna a 
ost. z rod., 18.00 * Štefan, Alena, Moleben sv. Jozefovi, Štvrtok 28. novembra: 
12.00 † Michal, Anna, Eucharistická adorácia od 13:00, 17.00 Kláštor sestier 
Baziliánok, 17.15 Ruženec za závislých s komunitou Cenacolo, 18.00 † Andrej, 
Mária, Piatok 29. novembra: Zdržanlivosť od mäsa: 6.30 † Ján, 18.00 * Dávid, 
Stretnutie mládeže od 19:00, Sobota 30. novembra: 8.00 † Andrej, Anna Va-
nátoví, brigáda a upratovanie v cerkvi od 9.00, Nedeľa 1. decembra: 3. Hlas, 
Zbierka na charitu, 7.00 Ruženec a 1. Čas, 8.00 * Amália slov. lit., 10.30 * Za 
farnosť csl. lit., Večiereň od 17:00, 18.00 * Jozef a Vlasta (Obrátenie, ZBP).

OZNAMY: 
   Pozývame deti zapojiť sa do výzdoby ikony Narodenia Ježiša Krista - po-
stupne sa modlíme k jednotlivým Svätým na ikone a prihovárame sa za mužov, 
ženy, starších, deti, mládež a chceme im prejaviť lásku modlitbou, dobrým 
skutkom. * Červená streda - 27.11. - chrám bude vysvietený na červeno - sym-
bol prenasledovaných kresťanov a mučeníkov za vieru; po večernej liturgii sa 
modlíme Moleben k sv. Jozefovi. * V sobotu 30.11. prosíme o pomoc - brigáda 
pri chráme od 9:00 - výzdoba a údržba okolia - upratovanie. * Stretnutia detí 
a ich rodičov, ktorí sa pripravujú na Slávnostné sväté prijímanie a spoveď, 
prebiehajú v nedeľu od 9:15. 

PRAVOSLÁVNA FARNOSŤ SVIDNÍK
   V nedeľu a vo sviatky o 7.30 hod. utreňa, o 9.00 hod. sv. liturgia, počas 
týždňa: pondelok, utorok o 6.00 hod. sv. liturgia -  prot. Ján Pajkoš, streda, 
štvrtok, piatok, sobota o 6.00 hod. sv. liturgia - prot. Ján Sovič, Večerné bo-
hoslužby od pondelka do soboty sa konajú o 17.00 hod. Nedeľnú večerňu 
slúžia duchovní striedavo.

SÁLA KRÁĽOVSTVA - JEHOVOVI SVEDKOVIA 
   Zhromaždenia Jehovových svedkov sa konajú v sále Kráľovstva na Ul. 
Festivalovej, č. 2042 vo Svidníku. Vo štvrtok 14. novembra od 18.00 hod. a 
v nedeľu 17. novembra od 9.30 hod.
   Štvrtok 28. novembra 2024: Rozbor 109.-112. žalmu - Keď Ježiš vystúpil do 
do neba, posadil sa po Božej pravici a neskôr ho Boh dosadiť ako nového Kráľa  
nad zemou. Ako môžeme ukázať, že verne podporujeme Ježišovu vládu?
   Nedeľa 1. decembra 2024: Verejná prednáška na námet: „Má pravda vplyv 
na váš život?“ Rečník poukáže na to, že keď človek žije v súlade s pravdou 
od Boha, oslobodzuje ho to od strachu a zúfalstva z dnešných pomerov vo 
svete, od falošných náboženských náuk, od rôznych závislostí a zlozvykov.
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Infoservis 

Čo premieta Kino Dukla?
VLASTNE ŤA MÁM RADA, TATI

PIATOK 29. NOVEMBRA O 19. HODINE 
Keď vás život nekope do zadku, 

nerobí svoju robotu.
    Život starnúceho Andyho Goodricha sa 
obráti hore nohami, keď sa jeho mladšia 
žena Naomi rozhodne nastúpiť na odvykaciu 
liečbu a opustiť ho. Zo dňa na deň zostáva 
sám s deväťročnými dvojčatami. A pretože 
nikdy nebol práve otcom roka, poprosí o 
pomoc svoju dospelú dcéru z prvého man-
želstva Grace. No aj k nej si bude musieť 
nájsť cestu. Andy sa tak prvýkrát v živote 
skutočne stáva rodičom a Grace spoznáva 
otca, akého nikdy nemala. V hlavných rolách 
excelujú Michael Keaton a Mila Kunis.
  Rok výroby: 2024, USA, 111 minút, ko-
média, dráma, český dabing, vstupné: 6 eur 

AMERIKÁNKA - SOBOTA 30. NOVEMBRA O 19. HODINE 
Amerikánka. Príbeh dievčaťa, ktoré prestalo utekať.

Ofi ciálna synopsa:
Vraciaš sa na miesta, kde si vyrastala. Chveješ sa. 
Potíš sa. Prehĺtaš. Nemôžeš sa vyhnúť spomien-
kam. Niektoré sú ako pestré obrazy. Niektoré sú 
ako údery päsťou. Detský domov v komunizme. 
Pestúni. Polepšovňa. A potom zamat. A sloboda, 
s ktorou nevieš, čo si počať. Stokrát si padla. Ale 
stokrát si opäť vstala. Nedostali ťa. Pretože si 
nebola sama. Mala si iba seba. A mala si nádej. 
Nádej, že jedného dňa utečieš do Ameriky. Kde na 
teba čaká tvoj otec. Amerikánka. Príbeh dievčaťa, 
ktoré prestalo utekať.
  Rok výroby: 2024, Česká republika, Sloven-
sko, 110 minút, fantasy, dráma, český dabing, 
vstupné: 6 eur 

KLIMAKTÉRIUM 2 
ALEBO OŠIAĽ 
MENOPAUZY

NEDEĽA 1. DECEMBRA O 18. HODINE 
  Zdá sa vám, že o ženách v období klimak-
téria sme už povedali všetko? Mýlite sa! 
Poľská autorka Elżbieta Jodłowska a s ňou 
aj vaše obľúbené herečky sú späť! Vrátili sa 
na javisko s novým divadelným hitom! A s 
novou pozitívnou energiou!
  Inscenácia „Klimaktérium 2 alebo ošiaľ 
menopauzy“ je pokračovaním úspešnej 
divadelnej komédie s pesničkami, kde sa 
s vtipom a sebairóniou preberá neľahká 
životná etapa každej zo žien. Pokračovanie 
vzniklo na výslovnú žiadosť publika, ktoré 
chcelo poznať ďalšie osudy svojich obľúbe-
ných hrdiniek – už nie najmladších, ale stále 

dostatočne mladých na to, aby sa nebrali príliš vážne. Aby aj tie najťažšie 
okamihy vlastného osudu zdolali s úsmevným nadhľadom. Aby si svoj život 
spestrili humorom a okorenili vtipnými bonmotmi.
  Divadelný menopauzový ošiaľ pohltí každého. A predovšetkým toho, kto to 
najmenej čaká. Tešíme sa na vás! Predstavenie trvá 160 minút vrátane 15 
minútovej prestávky.
  Cena predstavenia v predpredaji 19 €, Cena predstavenia v deň konania 
21 €. Vstupenky si môžete v predpredaji zakúpiť v Klientskom centre 
MsÚ, online alebo v deň predstavenia v pokladni v Dome kultúry.


